

[Text]

to be produced, at what year and how it is going to be accepted in the marketplace.

I might just add that I think most of the members of your committee may be aware that this past June we announced, and have currently under construction, a \$24-million plant at Maitland, Ontario, for the production of HCFC 123, which is probably one of the top two or three potential alternative chemicals. This is a fairly significant investment for Canada and for Du Pont Canada of which we are rather proud as being the first commercial-scale production of this product in the world.

Mr. Harvey: Yes. I hope to be able to get to that.

The Chairman: Thank you, Mr. Harvey. I am afraid your time has expired, but if there is a bit of an opportunity at the end, we will try to come back for a follow-up question.

Mr. O'Kurley (Elk Island): Thank you, gentlemen, for appearing before the committee. You talked about the Montreal Protocol and you emphasized the importance of a global solution to a global problem. I am curious as to what percentage Canada contributes to the overall CFC greenhouse effect.

Mr. Barley: Canada's production of CFCs accounts for about 2% of the world's production of CFCs.

Mr. O'Kurley: In this committee we have heard various proposals to various environmental problems, one of which is the carbon dioxide emissions. In that case, we heard there that Canada's contributions to overall carbon dioxide emissions is between 2% and 3%. We have heard various proposals for solving the problem in Canada, for example, with carbon dioxide that certainly would have a dramatic economic impact, yet globally would have a minimal impact in terms of the global solution. I am curious as to what percentage of Du Pont's market is domestic and what percentage is export. To what countries do you export CFCs at present?

• 1025

Mr. Barley: We have some small exports that are probably in a sense hardly worth talking about. I think you could say that the vast majority of our production in Canada at the present time goes to domestic customers.

Mr. O'Kurley: I see. If we totally eliminated CFC emissions in Canada, we would contribute only 2% to the total global emissions reduction. Is that what you are telling us?

Mr. Barley: Yes.

Mr. O'Kurley: Okay. Thank you very much.

Mr. Barley: I would just add a comment about exports. Exports of CFCs are also regulated under the Montreal

[Translation]

difficile de prévoir exactement combien il va falloir produire et quand les nouveaux produits vont être acceptés sur le marché.

Je voudrais ajouter que, comme le savent peut-être certains membres du Comité, nous avons annoncé en juin dernier la construction d'une usine de 24 millions de dollars à Maitland, en Ontario; les travaux sont en cours; cette usine doit produire du HCFC 123, qui est sans doute l'un des deux ou trois produits les plus prometteurs. Il s'agit là d'un investissement assez important pour le Canada et pour Du Pont Canada; nous en sommes très fiers, puisqu'il s'agit de la première usine au monde de production de cette substance à l'échelle commerciale.

M. Harvey: Oui. J'espère être en mesure de revenir là-dessus.

Le président: Merci, monsieur Harvey. Votre temps est expiré, mais nous essaierons de vous redonner la parole à la fin de la séance pour une question complémentaire.

M. O'Kurley (Elk Island): Merci, messieurs, d'avoir accepté de comparaître devant le Comité. Vous avez parlé du Protocole de Montréal et vous avez insisté sur la nécessité d'apporter une solution mondiale à ce problème mondial. J'aimerais savoir quelle est la part de la contribution canadienne à l'ensemble de l'effet de serre dû aux CFC.

M. Barley: La production canadienne de CFC représente environ 2 p. 100 de la production mondiale.

M. O'Kurley: Notre Comité a reçu différentes propositions pour divers problèmes environnementaux, notamment celui des émissions de dioxyde de carbone. En l'occurrence, on nous a dit que la contribution du Canada à l'ensemble des émissions de dioxyde de carbone était de l'ordre de 2 à 3 p. 100. Pour résoudre le problème du dioxyde de carbone au Canada, on nous a présenté différentes propositions qui auraient des conséquences économiques considérables, mais dont l'impact à l'échelle mondiale resterait minime. J'aimerais connaître les parts respectives du marché intérieur et des exportations dans le chiffre d'affaires de Du Pont. Vers quels pays exportez-vous des CFC à l'heure actuelle?

M. Barley: Nos exportations sont limitées, et il ne vaut probablement pas la peine d'en parler. On peut dire qu'à l'heure actuelle, la majeure partie de notre production canadienne est vendue au Canada.

M. O'Kurley: Je vois. Si nous supprimions totalement les émissions de CFC au Canada, cela ne représenterait que 2 p. 100 de la réduction totale des émissions à l'échelle mondiale. Est-ce bien ce que vous voulez dire?

M. Barley: Oui.

M. O'Kurley: D'accord. Merci beaucoup.

M. Barley: J'aurais une chose à ajouter au sujet des exportations. Les exportations de CFC sont également